
O
proteklih 10 godina  Sparkasse Bank u BiH, pro i -
z vodima i uslugama koje nudi stanovni{tvu i
privredi BiH, dru{tveno odgovornom poslovanju
i drugim pitanjima bitnim za funkcioniranje ban -

ka rskog tr`i{ta u BiH za Business magazine govori Sanel
Kusturica, generalni direktor Banke kojem je nedavno
potvr|en i tre}i mandat na poziciji direktora. 

BM: Ove godine obilje`avate deceniju uspje{nog poslovanja
Sparkasse Bank na bh. tr`i{tu, a upravo je potvr|en i Va{ tre}i 
mandat na poziciji direktora. Koja je glavna vodilja u Va{em radu i
koji je recept za uspjeh, kako li~ni, tako i Sparkasse Bank BiH? 

KUSTURICA: Povjerenje koje mi je ukazano potvr|ivan-
jem tre}eg mandata na ~elu Sparkasse Bank u BiH za
mene je podstrek da radim jo{ bolje. To je potvrda da
sam kako ja li~no, tako i moji klju~ni saradnici, ~lanovi
Uprave, Nedim Alihod`i} i Amir Softi}, te svi upo s le -
nici radili dobro u proteklom periodu. Ovaj tre}i man-
dat pored toga {to je privilegija i ~ast je i obaveza da
vi{e radimo na usavr{avanju i pobolj{anju na{ih us-
luga. Glavne vodilje u poslovanju su uvijek bile zado-
voljni uposlenici i klijenti, kao i odgovornost prema
lokalnoj zajednici. Sparkasse Bank je u proteklih 10 go-
di na, koliko postoji na bh. bankarskom tr`i{tu, nasto-
ja la razumjeti potrebe klijenata i obezbijedi im kva -
litetne bankarske usluge koje su transparentne i jasne.
Svjesni smo da }e klijenti razumjeti na{e vrijednosti i
prihvatiti nas kao dugoro~nog partnera samo ako i un-
utar svoje organizacije gajimo zajedni{tvo, konstruk-
tivnu saradnju i po{tovanje ~ovjeka. Uz kontinuirani
fokus na rezultat, timski rad i konstantno usa v r {a va -
nje, dobar uspjeh ne mo`e izostati. 

BM: Protekla godina bila je izuzetno uspje{na za Sparkasse Bank.
Kada sagledate prvu polovinu 2017. godine kako je mo`ete 
okarakterizirati? 

KUSTURICA: Ovo je bila godina investiranja u ljudske
resurse, poslovnu mre`u, tehnologiju, itd. Kao i u pro-
te klim godinama, Sparkasse Bank je sa mati~nom
grupom Steiermärkische Sparkasse odlu~na u reinvesti-
ra nje dobiti u doma}u ekonomiju pa }e ostvarena dobit
na kraju godine biti usmjerena u pove}anje kapitala.
Ova strategija, uz visok nivo stabilnosti i kapitalne
adekvatnosti, omogu}ava nam da intenzivnom kredit-
nom aktivno{}u podr`avamo privredu i gra|ane BiH
te da nastavimo dugoro~an i odr`iv rast i u budu}nosti.
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Zadovoljni uposlenici i klijenti su glavne vodilje u poslovanju, isti~e Kusturica

RAZGOVARALA



je od osnovnih pre-
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ova kre di-
tiranja. Uko-

liko je rejting
dobar to u kon a ~ -

nici zna~i manje ka-
mate, a to je ono {to je
bolje i za gra|ane. To {to je
BiH na takozvanoj  “sivoj
listi” FATF nosi sa sobom
izazove koji se odnose na
usporavanje transakcija od
strane korespodentnih ba-
naka zbog dodatnih provje -
ra i dokumentovanja is tih.
Kod nas su ti problemi mi -
nimizirani, s obzirom na to
da smo ~lanica velike gru-
pacije Erste i Sparkasse, kao
i da se pla}anja vr{e direk-
t no preko na{e sestrinske
banke te na{i klijenti nisu
imali zna~ajnijih po te { ko -
}a sa vr{enjem inostranog
platnog prometa. Naglasio
bih da su banke i osigura -
va ju}e ku}e u BiH donijele
interne akte i smjernice po
kojima su postupale, a koje
su u skladu sa evropskim i
svjetskim standardima, ta -
ko da smo uspjeli  ostvariti
zna~ajan uspjeh na polju
borbe protiv pranja novca i
finansiranja terorizma. 

BM: Nedavno ste potpisali ugov-
ore o saradnji sa sarajevskom
Op}inom Novi Grad i Vladom
Tuzlanskog kantona. O kakvoj
kreditnoj liniji se radi? 

KUSTURICA: Zahvalni smo
Op}ini Novi Grad i Vladi
Tuzlanskog kantona, koje
su kreirale ove programe te
tako pokazale da imaju
slu ha za potrebe malih i
srednjih preduze}a. Oni su
ki~ma svake zdrave pri v re -
de i razvoj zemlje se mjeri
brojem tih poslovnih sub-
jekata, a ove kreditne linije

namijenjene su upravo tim
preduze}ima. Privrednici
u TK su u mogu}nosti da
apliciraju za sredstva do
dva miliona KM sa subve -
n cioniranom kamatnom
sto pom koja iznosi samo
1,2 posto, dok u Op}ini
Novi Grad aplicirati se mo -
`e za sredstva u iznosu do
milion KM uz subvenci o -
niranu kamatnu stopu u
iznosu od 1,45 posto. 
Krajnji cilj nam je dati do-
prinos privrednom razvoju
BiH. Nadamo se da }e i os-
tale op}ine i drugi nivoi
vla sti prepoznati zna~aj
ova kvog kreditiranja pri v -
re dnika te da }e se ovaj
pro jekat pro{iriti i u dru -
gim krajevima BiH.

BM: Broj banaka u BiH se iz 
godine u godinu smanjuje. Kako
komentirate ovaj trend i kako
vidite bh. bankarski sektor u
narednom periodu? 

KUSTURICA: Posljednjih
go dina prisutan je proces
ukrupnjavanja kapitala kr -
oz spajanje banaka, a sa
druge strane de{avale su se
i likvidacije banaka. To je
realnost ne samo u ban ka r -
s kom sektoru, nego i u
drugim industrijama i nije
specifi~an samo za BiH.
Ako posmatramo makr o e -
k onomske pokazatelje u
BiH, mo`e se ~initi da je
broj banaka prevelik za
potrebe ovog tr`i{ta. Nara -
vno, sve zavisi od interesa
investitora, tr`i{nog poten-
cijala, mogu}nosti ban k a r -
s kih institucija da se pri la-
gode zakonskoj regulativi,
itd. 
Smatram da }e se u nared-
nom periodu proces sma-
nji vanja broja banaka nas -
taviti, a na tr`i{tu }e ostati
one koje svojim klijentima
nude najpovoljnije usluge,
sigurnost, povjerenje te
ekonomski uspje{an kon-
ce pt koji prati principe
dru {tvene odgovornosti.
Upravo je Sparkasse Bank
sa svojom 200-godi{njom
tra dicijom pru`anja viso -
ko kvalitetnih ba n k a r s k ih
usluga u Austriji i Evropi
jedna od takvih. 
Dobro je da postoji zdrava

konkurencija u ban k a r s k -
om  sektoru, jer to zna~i
raz novrsniju i povoljniju
ponudu, kao i vi{i kvalitet
usluge.

BM: Da li }e se Sparkasse Bank,
nakon {to je to Zakon o bankama
FBiH omogu}io, baviti poslovima
posredovanja u osiguranjima? 

KUSTURICA: Sparkasse Bank
je prepoznala potencijale
bankoosiguranja te se ve}
upisala u Registar zastup-
nika pri Agenciji za nadzor
osiguranja FBiH, a planira -
mo u skoroj budu}nosti is -
to u~initi i Republici Sr ps-
koj. Saradnja izme|u ba-
naka i osiguravaju}ih ku}a
predstavlja {ansu za una -
prje|enje tr`i{ta, usa vr{a -
va nje i edukaciju osoblja te
razvoj novih zajedni~kih
proizvoda i usluga. Spa r ka -
sse Bank }e svojim klijen-
tima nuditi potpunu fi na-
nsijsku uslugu na jednom
mjestu, kroz savjetodavni
pristup klijentu i podizanje
svijesti o potrebi osigura -
nja.

BM: Sparkasse Bank se pokazala
kao dru{tveno odgovorna 
finansijska institucija. Zbog ~ega
je to bitno za jednu kompaniju? 

KUSTURICA: Nastojimo biti
partner lokalnoj zajednici i
to je dio korporativne kul-
 ture na{e  grupe. Duboko
vjerujemo da kao institu-
cija mo`emo biti dug or o ~ -
no poslovno uspje{ni samo
u zajednici koja je us pje { -
na. U zadnjih 10 godina
po dr`ali smo veliki broj
projekata u BiH. U ovoj
godini, izdvojio bih Stu-
dentsku poslovnu akademiju,
jedinstven projekat usm-
jeren na pobolj{avanje vje -
{tina mladih na tr`i{tu
ra da. SPA Akademija je u
finalu okupila 24 najakti v -
nija studenta koji su kroz
timski rad, kreativni za-
datak i niz radionica i dis -
kusija koje su vodili
me nad`eri i djelatnici ban -
ke, unaprijedili poslovne
vje{tine od velike va`nosti
za daljnji razvoj karijere
mla dih i njihovo pozicioni-
ranje na tr`i{tu rada.  B

Za prvih pola godine, uku-
pan kapital banke rastao je
za 4,6 posto i on trenutno
iznosi 164,8 miliona KM.
Pored zabilje`enog rasta
{te dnje, rast smo ostvarili i
u ukupnom kreditnom por -
tfoliju, koji trenutno iznosi
oko milijardu KM te je u
ovoj godini rastao za 4,9
pos to, {to je vi{e od pro s -
je~nog rasta bankarskog
tr`i{ta.  

BM: U BiH imamo dva zakona o
bankama, FBiH i RS. Koliko takav
neusagla{en zakonski okvir u BiH
ote`ava rad bankarskog sektora? 

KUSTURICA: Neharmoni z i -
ra ni propisi komplikuju
rad banaka, smanjuju efi -
ka snost, pove}avaju tro{ -
ko ve i u kona~nici uti~u na
kvalitet usluga prema klije -
ntima. To je prepoznato od
svih me|unarodnih i do -
ma }ih institucija i ono {to
se radilo u prethodnih god-
inu dana sigurno }e se nas-
taviti, a to je harmonizacija
legislative, jer je to i zahtj -
ev MMF-a.  
Prvi dobar korak u tom
smjeru su zakoni o ban ka -
ma na nivou entiteta. Mis-
limo da je to dobar put.
Svaki zakon ili podzakon-
ski akt kojim se ure|uje
bankarski sistem po auto -
matizmu se odra`ava na
korisnike na{ih usluga, na
ukupnu ekonomiju BiH.
Me|utim, izmjene regula-
tive ne smiju biti same sebi
svrha i formalno ispunj e -
nje zahtjeva MMF-a, nego
moraju su{tinski unapri-
jediti sistem. 
Ono {to je bila glavna pri -
mjedba Udru`enja banaka u

procesu dono{enja zakona
jeste da je bankarski sektor
kasno uklju~en u proces ~i -
me je skra}en period mo -
gu }e reakcije. Bankarska
zajednica imala je brojne
primjedbe na prednacrte
zakona te veliki broj kome -
ntara na prijedloge izmje -
na zakona, s namjerom da
pru`imo najbolji doprinos.
Iako se aktivno radilo na
tome da budemo partner
zakonodavcu, mi{ljenja sam
da dijalog ubudu}e mora
biti ozbiljniji i otvoreniji, a
rokovi za davanje prim-
jedbi i sugestija ne bi sm-
je li biti prekratki. Svi za je-
dno moramo se pozabaviti
su{tinom, ciljevima i pos -
lje dicama, a ne svako za se -
be. 
Ipak je dobro {to smo dobi -
li nove zakone za koje sma-
tram da }e biti kvalitetniji
okvir za djelovanje ban ka -
r  skog sektora.

BM: Kako vidite poslovni ambijent
u BiH, kako se on odra`ava na
poslovanje banaka u zemlji? 
Koliko se i kako stavljanje BiH na
tzv. “sivu listu” FATF-a reflektiralo
na banke i ote`avalo njihov rad?  

KUSTURICA: Bankarski sek-
tor u BiH je stabilan, ali
veliki problem stvara nam
~injenica da lo{ poslovni
ambijent usporava krediti-
ranje. Mi smo dio Evrope,
posebno u finansijskom
sek toru gdje se standardi i
principi koji va`e za poslo-
vanje u EU zemljama pri -
mjenjuju i u BiH. Bilo {ta,
{to negativno uti~e na rejti -
ng dr`ave, negativno uti~e
i na poslovanje banaka. 
Politi~ka stabilnost jedan
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ZA PRVIH POLA GODINE, UKUPAN KAPITAL
BANKE RASTAO JE ZA 4,6 POSTO I ON
TRENUTNO IZNOSI 164,8 MILIONA KM.
PORED ZABILJE@ENOG RASTA [TEDNJE, RAST
SMO OSTVARILI I U UKUPNOM KREDITNOM
PORTFOLIJU, KOJI TRENUTNO IZNOSI OKO
MILIJARDU KM TE JE U OVOJ GODINI RASTAO
ZA 4,9 POSTO, [TO JE VI[E OD PROSJE^NOG
RASTA BANKARSKOG TR@I[TA

DOBRO JE DA POSTOJI
ZDRAVA KONKURENCIJA U
BANKARSKOM SEKTORU, 

JER TO ZNA^I RAZNOVRSNIJU 
I POVOLJNIJU PONUDU, 
KAO I VI[I KVALITET 

USLUGE


